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Folketingets Social- og Ældreudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 15. januar 2021 stillet følgende spørgs-

mål nr. 11 (B 139) til social- og ældreministeren, som hermed besvares.  

 

Spørgsmål 11 

”Vil ministeren oplyse, hvordan hun vurderer, at kommunerne kan blive bedre til at vi-
densdele omkring de sager, hvor borgere f.eks. har en sjælden diagnose, og kommu-

nen derfor har begrænset viden, og vil ministeren herunder vurdere, om det kunne 

være en fordel at stille krav om, at kommunerne kunne indgå i særlige klynger i for-

hold til at sikre vidensdeling, jf. nyheden ”Borgerforslaget ”Handicapområdet skal væk 

fra kommunerne” har opnået 50.000 støttere, offentliggjort på ft.dk den 21. december 
2020?” 

Svar: 

Med henvisning til min samtidige besvarelse af spm. 4 til B 139 mener jeg, at det vil 

være hensigtsmæssigt at afvente resultaterne af Evalueringen af det specialiserede 

socialområde, før vi fastlægger konkrete løsninger.  

National vidensdeling er således et centralt fokusområde i arbejdet med Evalueringen 

af det specialiserede socialområde. I evalueringens afdækning af den nuværende 

struktur på det specialiserede socialområde undersøges bl.a. mekanismerne til at 

sikre specialisering, herunder de nuværende mekanismer som skal sikre vidensudvik-

ling og –deling. 

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 
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